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Webové stránky jsme rovnou přihlásili do celostátní soutěže vyhlášené 

Českým zavináčem z. s. o nejlepší webové stránky měst a obcí. Byli jsme 

velmi mile překvapeni, že se naše stránky umístily na žebříčku výherců 

v prvním kole, tedy v krajském – Středočeském. Při setkání výherců na 

Krajském úřadě v Praze nám běhal mráz po zádech, když jsme sledovali 

umístění třetího, druhého místa a Hýskov to stále nebyl. S velkým nadšením 

jsme se umístili na prvním místě. Naše stránky postupují do celostátního kola, 

kde budou reprezentovat celý Středočeský kraj. Vyhlášení vítězů celé 

soutěže proběhne 1. 4. 2019 v Hradci Králové. Přihlásili jsme se hlavně 

z důvodu, abychom zjistili, jak si naše stránky vedou po odborné kontrole. 

Stránky obce musí mít povinně zveřejněné informace a splňovat legislativu. 

Po celé soutěži dostaneme kompletní výsledky a informace, co bychom 

měli případně opravit. Proto vnímáme tento výsledek jako úspěch 

z hlediska odborného prověření informací, které jsou poskytovány 

občanům.  

A právě pro občany a informovanost veřejnosti jsou aktuální webové 

stránky důležité. Budeme si ale držet palce i dále do celostátního kola.  
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Zprávy z obce na úvod 

  
 

Rada obce schválila na konci roku 2018 redesign webových stránek, tedy 

jejich aktualizaci od dodavatele Antee s.r.o., který se stará o web obce 

řadu let. V kanceláři OÚ jsme připravili, jak by stránky měly vypadat. Poté 

dodavatel graficky zpracoval naše požadavky a spustili jsme nový web 

začátkem ledna. Na stránkách se stále pracuje, ale změny jsou na první 

pohled vidět. Do budoucna se budeme snažit, abychom udrželi veškeré 

informace aktuální. Pokud byste chtěli být informováni vždy, když něco 

vložíme do aktualit, ozvěte se nám. Funguje u nás informační systém, který 

zasílá registrovaným uživatelům SMS ve chvíli, kdy vložíme aktualitu na 

web. 

Srdečně Vás zveme ke sledování webu i Facebookové stránky obce: 

www.obechyskov.cz 

FB stránka – Obec Hýskov 

Restrukturalizace webových stránek 

 

ZLATÝ ERB 2019 

 

http://www.obechyskov.cz/
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Konzultační hodiny pro občany: 

 

OÚ Hýskov nabízí občanům možnost získání podrobných informací ohledně připravených nebo připravovaných 

projektech. 

Konzultační a informační hodiny – vždy každé pondělí a středu od 15,00 – 17,00 hodin.  

Máte-li zájem, navštivte nás a přijďte nám sdělit Vaše připomínky, doporučení, Vaše potřeby. 

 

Dále provádíme: 

kopírování dokumentů - lékařská zpráva zdarma, ostatní 2 Kč /1 stránka 

výpis z trestního rejstříku - 100 Kč/ 1 stránka 

legalizace - ověření podpisu - 30 Kč 

vidimace - ověření listiny - 30 Kč/1 stránka 

Jednotlivé složení 

 

 

Pro vysvětlení či 

připomenutí, uvádíme 

obecnou organizační 

strukturu obce. 

Mnohdy se setkáváme 

s názorem, že rada obce 

rozhodla, starosta schválil.  

To bohužel není reálné, 

protože nejvyšším orgánem 

obce, tedy vedením je  

15 - ti členné Zastupitelstvo 

obce. 

 

Komise zřízené Radou:  Předseda komise: 
Kulturní, volnočasová komise Lukáš Balek 

Komise pro rozvoj obce  Ing. Jan Rambousek 

Komise pro životní prostředí Jakub Jandura 

Rada obce: 

Lada Pudhorocká 

Ivana Týlová 

Veronika Šmolcnopová 

Mgr. Pavla Šimonová 

Jan Blahovec 

Kontakty Obecní úřad:    e-mail: 

Ivana Týlová, starostka                ou.hyskov@seznam.cz 

Veronika Šmolcnopová,  

místostarostka              mistostarosta@obehyskov.cz 

Zuzana Krajícová, účetní             ucetni@obechyskov.cz 

Ivana Zíková, administrativa       podatelna@obechyskov.cz 

Lucie Kšírová              poplatky@obechyskov.cz 

 

                                 Pracovní doba úřadu:  

                               Pondělí 7:00 - 17:30 hod. 

                                   Úterý 7:00 - 14:00 hod. 

                                 Středa 7:00 - 17:30 hod. 

                                Čtvrtek 7:00 - 14:00 hod. 

                                   Pátek 7:00 - 13:00 hod. 

 

Zastupitelstvo obce  

  

(seřazeno dle výsledků 

voleb): 

Lada Pudhorocká 

Ivana Týlová 

Ing. Jan Prošek 

Veronika Šmolcnopová 

MVDr. Jan Foltýn  

Monika Svobodová 

RNDR. Martin Pleskač 

Ing. Jan Rambousek 

Bohuslav Rybář Bc. 

Ing. Kateřina Burešová 

prof. Mgr. Vratislav Doubek 

Ph.D. 

Mgr. Pavla Šimonová 

Jan Blahovec 

Irena Pavlová 

Martin Šmolcnop 

 

Kontrolní výbor   

předseda Bohuslav Rybář 

člen  Ing. Jan Prošek    

člen  Dana Karlovská 

člen  Monika Svobodová 

člen  Jaroslav Bureš 

Finanční výbor   

předseda Irena Pavlová 

člen  Ing. Pavla Muchlová 

člen  MUDr. Dagmar Vrbová 

člen  Ing. Kateřina Burešová 

člen  Mgr. Karin Kriegerbecková, Dr. 

mailto:ou.hyskov@seznam.cz
mailto:mistostarosta@obehyskov.cz
mailto:ucetni@obechyskov.cz
mailto:podatelna@obechyskov.cz
mailto:poplatky@obechyskov.cz


 HÝSKOVÁČEK 1/2019 

 

   

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

  

Co s toulavým pejskem v obci? 

Nahlásit nalezení na OÚ, tel: +420 311 635 179 

Obec má povinnost se postarat o toulavého psa dle Občanského zákoníku. Nejdříve se 

snažíme kontaktovat majitele (pokud ho známe), aby byl pejsek co nejdříve doma.  

V případě, že majitele neznáme nebo se nám ho nedaří zjistit, řídíme se postupem dle 

směrnice č. 1/2017 k zajištění odchytu, převzetí a umístění toulavých psů na území obce 

Hýskov, následovně: 

1 - pracovníci obce odchytnou a umístí psa do kotce u obecních garáží maximálně na 72 

hodin 

2 – vyhotoví přebírací protokol „záznam o převzetí psa“ 

3 – informaci o psovi zveřejní Obec na veřejných informačních kanálech 

4 – pokud do 72 hodin od odchytu nebude zjištěn majitel, pes bude předán do psího útulku 

v Buštěhradu, s kterým má obec uzavřený smluvní vztah  

5 – v případě zjištění majitele s ním sepíše pracovník obce „protokol o navrácení psa“ 

6 – majitel je v tomto případě povinen uhradit obci Hýskov náklady za odchyt a umístění 

psa (dle ceníku) 

Další pravomoc obec nemá, pokud se jedná o podezření přestupku, nejlepším řešením  

je kontaktovat přestupkovou komisi v Berouně, která má tuto záležitost v kompetenci. 

Musíme brát ale v potaz i fakt, že pes může být agresivní a odchyt našimi pracovníky  

je nebezpečný. V tom případě je možnost kontaktovat odchytovou službu a náklady spojené 

s odchytem hradí majitel psa. 

Dále připomínáme, že dle obecně závazné vyhlášky č. 6/2006 je majitel povinen zajistit řádné 

označení psa známkou. 

Žádáme majitele psů, aby si svého pejska dostatečně zabezpečili na svém pozemku.  

Jde o bezpečnost jak občanů, tak samotného zvířete. 

 

 

 

 

 

Časté nálezy psů po obci 

 

Ohlédnutí za Tříkrálovou sbírkou 

 

Tímto bychom ještě jednou rádi poděkovali 

všem, kteří se podíleli na Tříkrálové sbírce, která 

se uskutečnila v lednu letošního roku. Vybrali 

jsme v Hýskově krásných 6.748 Kč a celkově 

sbírka Farní charity Beroun vynesla 213.945 Kč. 

21. 2. 2019 jsme se zúčastnili setkání s pořadateli 

a obdrželi poděkování za uspořádání Tříkrálové 

sbírky v Hýskově. Tím ovšem naše spolupráce 

nekončí. S ředitelem Farní charity Beroun jsme 

se dohodli na další spolupráci, která proběhne 

v nejbližší době. 

Sledujte naše informační kanály pro veškeré 

podrobnosti. 

Děkujeme všem! 
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ODPADY 

 

JAK V OBCI TŘÍDÍME? 

 

SKLO – zdarma do zelených kontejnerů 

PAPÍR – zdarma do modrých kontejnerů 

TEXTIL – zdarma 2 x před OÚ Hýskov, 1 x Náměstí 5. května 

dále třídíme: 

PLASTY - DO ŽLUTÝCH PYTLŮ                        

OÚ poskytuje žluté pytle (240 l) fyzickým osobám přihlášených v obci k trvalému pobytu zdarma, a to 

následovně: 

1 člen domácnosti – 2 ks, 2 členové v domácnosti – 4 ks, 3 členové v domácnosti – 6 ks, 4 a více členů 

v domácnosti – 8 ks. Nad rámec uvedeného počtu lze pytle na plasty zakoupit v kanceláři OÚ Hýskov 

nebo ve Spolkovém a informačním centru Hýskov. Pytel stojí 50,- Kč  Pytle jsou sváženy pravidelně každý 

první a třetí čtvrtek v měsíci. Pytle vyndávejte před dům včas (nejlépe večer před dnem svozu) 

a na viditelné místo. 

KOVY- DO ČERVENÝCH PYTLŮ 

Na drobnější kovy (plechovky od nápojů, konzervy, kovová víčka apod.) jsou pro občany k dispozici 

zdarma červené pytle (po jejich naplnění lze objednat odvoz u technických pracovníků OÚ Hýskov nebo 

tyto pytle odvézt na sběrné místo v obci (49°59'09.65"N, 14°02'54.06"E). 

V případě objemnějších kovů, které se nevejdou do pytlů můžete dovézt na sběrné místo nebo 

můžete podpořit FK Hýskov, který každoročně vyhlašuje sběr železa po obci. Termín je vždy v předstihu 

avizován. 

ELEKTROODPAD - drobný elektroodpad můžete donést do kontejneru umístěném v budově OÚ nebo  

na sběrné místo (49°59'09.65"N, 14°02'54.06"E) 

BIO-ODPAD - pokud vlastníte v rámci získané dotace kompostér na bio-odpad, svozy probíhají 1 x měsíčně 

v období jaro až podzim, tzn. celkem 6 svozů ročně. (paušální taxa). Další možností je odvoz/dovoz bio-

odpadu do velkoobjemového kontejneru na sběrném místě (49°59'09.65"N, 14°02'54.06"E). 

NEBEZPEČNÝ A VELKOOBJEMOVÝ ODPAD - ve spolupráci s AVE Beroun s.r.o. je 2 x ročně (na jaře  

a na podzim) pořádán organizovaný sběr. Zde je možnost za poplatek zlikvidovat např. starý nábytek, 

koberce, nadrozměrné plastové nádoby, vyschlé barvy a nátěrové hmoty, pneumatiky apod. Sběr 

probíhá na sběrném místě  (49°59'09.65"N, 14°02'54.06"E). 

OSTATNÍ 

prošlé léky - odebírají bezplatně všechny lékárny 

stavební odpad - tento odpad je možné odvézt na skládku Halda Jarov prostřednictvím firmy KD TRANS 

– tel: 311637522 nebo na skládku ZDIBE Stašov – tel: 311686299 

použité baterie - můžete donést na OÚ (podatelna) 

použitý rostlinný olej - můžete odvézt v uzavřené PET lahvi každé pondělí na sběrné místo a na závěr to, 

co se snažíme eliminovat směsný komunální odpad. Po vytřídění všech využitelných složek odpadu  

se tento odpad ukládá do popelové nádoby. Jeden vývoz stojí 65,- Kč a probíhá každé úterý. Všichni 

fyzické i právnické osoby musí mít uzavřenou smlouvu o odvozu odpadu buď s OÚ Hýskov nebo Ave 

Beroun s.r.o. Platíte pouze to, co skutečně vyvezete. 

OBECNÍ ÚŘAD HÝSKOV DĚKUJE VŠEM OBČANŮM, KTEŘÍ TŘÍDÍ ODPAD 
13. 4. 2019 9:00-11:00 hod. se bude konat jarní sběr velkoobjemového odpadu (Sběrné místo Hýskov-

areál Savasu) 
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Vyjádření k Facebookovým diskuzím na téma „plasty “ 

 
V obci Hýskov je v současné době v platnosti obecně závazná vyhláška č.1/2015,včetně schválených dodatků, 

která stanovuje způsob shromažďování sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování všech složek odpadů, 

tedy směsného komunálního odpadu, plastů, skla, papíru, kovů, bioodpadu, textilu, kuchyňských olejů, 

nebezpečného a objemného odpadu. Není stanoven paušální poplatek, tak jak je to v mnoha okolních městech 

a obcích např. v sousední Chyňavě nebo v Berouně. Tento systém už platí od devadesátých let. Tehdy se také 

neplatil paušál, obec měla cca 4 místa, kde byly umístěny kontejnery žluté, růžové a zelené barvy. Žluté na plasty, 

zelené na sklo a růžové na drobné kovy. Zatímco zelené a růžové zůstávaly prázdné, žluté byly už tehdy 

přeplněné, v jejich okolí vznikaly hromady a to tím, že občané házeli do kontejneru i jeho okolí nesešlápnuté 

plastové lahve a další plastový odpad a nic je nenutilo šetřit místem, Obec tak neustále řešila problémy s úklidem 

na těchto vymezených místech, neměla žádné technické zaměstnance, jako je tomu dnes. Tehdejší starosta  

ve spolupráci s dalšími kolegy starosty a svozovou firmou navrhl změnu systému likvidace plastů, která prošla. Byly 

zavedeny pytle na plasty a jejich sběr stejným způsobem, jako svoz komunálního odpadu svozovou firmou - tedy 

od každého domu. Občané si už tehdy zvykali na to, že byl a je každý zodpovědný za svůj vlastní vyprodukovaný 

odpad, který musí důkladně roztřídit a uložit tam, kam patří.  Ani kontejnery na drobné kovy neměly dlouhého 

trvání a buď byly přebarveny na zeleno, nebo se na nich objevil nápis sklo.  Každá obec si dle zákona mohla 

zvolit takový systém, který ji nejvíce vyhovoval. Náš systém byl a je tedy nastaven tak, aby co nejvíce šetřil 

peněženky nás všech.  

Od roku 2024 již nebude možné, v souladu se zákonem, směsný komunální odpad a recyklované a využitelné 

odpady dále ukládat na skládku „Kdo bude třídit, měl by platit méně “.  

Ještě zpět k velmi diskutovanému tématu poslední doby, a to je likvidace plastů. Jak již bylo výše zmíněno, 

kontejnery na plasty v obci byly a neosvědčily se, ba naopak. Podle posledních průzkumů a statistik z minulého 

roku lze konstatovat, že obec vyváží měsíčně cca 300 žlutých pytlů, které jsou o objemu 240 litrů. Tedy obsah cca 

5 -ti žlutých pytlů by se napěchoval do jednoho kontejneru. Abychom pokryli potřeby, museli bychom rozmístit 

po obci alespoň 60 ks  žlutých kontejnerů. Při ceně 1 žlutého kontejneru se spodním výsypem (cca 11. tis. Kč) by 

obec zaplatila počáteční investici 660 tis. Kč, musela by vyhledat a upravit další vhodné veřejné prostory pro 

vývozy. Vývoz jednoho kontejneru se pohybuje od 100 do 149 Kč, takže při vývozech všech kontejnerů 1 x týdně 

se dostaneme na částku přes 300 tis. Kč ročně, k tomu obec platí vývozy papíru cca 100 tis. Kč, za vývoz skla přes 

20tis. Kč. Za minulý rok obec zaplatila téměř 400. tis Kč za likvidaci odpadů. 1 žlutý pytel stál v loňském roce 

našeho občana 30,- Kč, skutečná cena pytle od svozové firmy, za kterou obec nakupovala, ale byla 47,38 Kč, 

pro letošní rok je skutečná cena žlutého pytle 60,- Kč, dotovaná od obce pro občana 50,- Kč. V obcích, kde mají 

stejný systém jako Hýskov, neposkytují pytle zdarma a ceny mají mnohde o hodně vyšší.  Na odměnách od firmy 

EKOKOM (za třídění odpadů) obdržela obec za uplynulý rok 129.460,- Kč, zastupitelstvo obce tedy rozhodlo, že  

z pořízené odměny budou poskytovány žluté pytle zdarma a to osobám, které jsou v obci trvale přihlášené 

(počet kusů podle počtu členů domácnosti). Pokud by tedy obec změnila systém likvidace opadu, zavedla žluté 

kontejnery, je to jen krok od zavedení již zmíněné paušální částky, která se ale bohužel nevztahuje na nepřihlášené 

osoby.  

Současný systém nám umožňuje uzavřít s každým smlouvu o likvidaci odpadu, přidělit mu čárový kód a každý 

má možnost likvidovat dle systému, který stanovuje OZV, bez ohledu na to, zda je přihlášen či nikoli.  

V případě paušálu a nepřihlášených osob žijících v nemovitosti budeme moci vybrat pouze částku za majitele 

bez ohledu na to, kolik členů v této domácnosti žije. Paušální systém není motivující k třídní odpadu. Zákon zatím 

nenařizuje obcím a městům zbavit se jednoduššího, ale nemotivujícího systému placení paušálu na hlavu. Stát 

ale i svozové firmy bohužel přicházejí s ekonomickými nástroji, které mají radnice donutit více třídit. 

Především se jedná o postupné a výrazné zdražování skládkování, kam dosud nejvíce odpadu míří. Výhledy jsou, 

že poplatek bude 2x až 3x vyšší než současný. 

Předkládáme několik konkrétních příkladů z naší obce: 

Jedna 5členná rodina, jejíž členka nedávno kritizovala na FB současný systém, nezaplatila v uplynulém roce za 

likvidaci TKO ani korunu, k tomu dostala 8 pytlů na plasty zdarma, zdarma mohla vyhodit papír, sklo, textil, 

elekroodpad, kuchyňský olej.  

V momentě, když obec zavede paušál (dle propočtu kolik obec vynaloží na likvidaci všech odpadů)  

by vycházela paušální částka na jednu osobu 700,- Kč. Uvedená rodina by tak zaplatila ročně 3.500- Kč, to  

je veliký rozdíl. 

Další příklad jedné nespokojené rodiny, kde žijí 2 osoby. Tato rodina zaplatila celkem 420,- Kč za vývozy TKO  

v roce 2018, obdržela 4 pytle na plasty zdarma, ostatní odpady po vytřídění mohla odevzdat také zdarma.  
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Při zavedení paušálu by tato rodina zaplatila 1.400,- Kč, také podstatný rozdíl a takových rodin - původců 

odpadu v naší obci převažuje, že zaplatí po vytřídění a likvidaci TKO daleko méně, než po případném zavedení 

paušálu 

Rada obce projednávala návrh na vrácení žlutých kontejnerů a tento neodsouhlasila z uvedených důvodů. 

Ještě jednou je nutné vysvětlit a zdůraznit, že pokud někdo poukazuje na to, že v jiných městech a obcích 

systém kontejnerů normálně funguje, tak souhlasíme, ale všude tam platí občané paušální částku za osobu.  

Obec má požádáno o dotaci na další kontejnery na sklo a papír, v případě, že bude schválena, budou posílena 

nejproblematičtější místa, kde se kupí nejvíce vytříděného odpadu. 

Nejproblematičtějším místem vidíme prostor na „návsi“, kam občané bohužel běžně odhazují domovní odpad 

a vše co se jim doma nehodí. Domovní odpad, pneumatiky, nesešlápnuté krabice apod. Je to vina obce, že je 

tam neustálý nepořádek? Jsme přesvědčeni o tom, že to především vinou občanů, kteří tam odpad vyhodí. 

Nikde není stanoveno, že se žluté pytle musí kupit u kontejnerů na sklo a papír, každý ho může vyndat před dům 

těsně před svozem, který probíhá 1. a 3. čtvrtek v měsíci a nemusí ho nosit nikam daleko.   

Pro připomenutí tedy uvádíme, že zastupitelstvem obce Hýskov byl 10. 12. 2018 schválen systém, ceny za svoz 

a zneškodňování komunálního odpadu byly stanoveny v následující výši: Zbytkový vytříděný odpad  

v popelových nádobách a kontejnerech, který je svážen s četností 52 svozů ročně systémem používání 

čárového kódu: 

Poplatek:  

Popelnice o objemu  110 l …….  1 svoz       65,- Kč 

Kontejner o objemu 1.110 l……  1 svoz    500,- Kč 

Černý pytel o objemu 70 l …….  1 ks                   50,- Kč 

 

Na závěr pár fotografií pro představu, co každý den likviduje technická četa: 

 

Ivana Týlová 

Starostka obce Hýskov 
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Projekty obce Hýskov 

 

Chtěli bychom Vás informovat o projektech obce Hýskov, které jsou aktuálně pro letošní rok v řešení a na které 

bylo požádáno o dotace.    

Výstavba nové mateřské školy a tělocvičny 

Obec disponuje prováděcí stavební dokumentací a platným stavebním povolením na stavbu nové budovy 

mateřské školy s kapacitou 50 dětí, novou kuchyni a jídelnu a dále na výstavbu nové tělocvičny. V současné 

době je požádáno o dotaci z IROP. č 87, která má registrační číslo:  CZ.06.2.67/0.0/0.0/18_109/0009908. Žádost 

úspěšně prošla všemi procesy hodnocení, splnila podmínky přijatelnosti a formálních náležitostí a věcného 

hodnocení.  Předpokládané náklady MŠ: 44 mil. Kč, tělocvična: 12 mil. Kč. V nejbližších dnech bude vypsáno 

výběrové řízení. 

Sportovní areál Hýskov 

Jedná se  o rekonstrukci – výstavbu celého nového objektu  -  sportovní plochy na sokolovně – poz. p.č. 130/61, 

který je ve vlastnictví Obce a dále na pozemku p.č. 130/18, který je ve vlastnictví TJ Prefa Hýskov. V 1/2019 

bylo požádáno o stavební povolení. Ve 2/2019 bylo požádáno o dotaci z MMR. Předpokládané náklady: 11,5 

mil. Kč 

Rekonstrukce lávky přes železniční trať   

Obec disponuje dokumentací pro provedení stavby – opravy lávky přes železniční trať. 25. 2. 2019 bylo 

zahájeno společné územní a stavební řízení. Obec vypsala výběrové řízení na zhotovitele stavby. Orientační 

náklady: 1,2 mil. Kč. Nyní se zpracovává žádost o dotaci, která bude podána na SFDI v měsíci březnu 2019.  

Oprava ulice Školní 

Jedná se o projekt, který řeší opravu ulice Školní v okolí kostela, spojenou s výstavbou chodníku, odvodněním 

a výstavbou VO. Obec disponuje projektovou dokumentací, ve 12/2018 bylo požádáno o stavební povolení 

na MěÚ odboru dopravy, ve 2/2019 bylo požádáno o dotaci z dotačních titulů  MMR.  Předpokládané 

náklady: 3.665.000,- Kč 

Revitalizace zeleně v obci 

Atelier List zpracoval pro obec projektovou dokumentaci na projekt „Revitalizace zeleně v Hýskově – 2. Etapa. 

Projekt nepodléhá stavebnímu povolení.  15. 11. 2018 byla podána žádost o dotaci z OPŽP. Výběrové řízení 

zatím nebylo vypsáno. 

Předpokládané náklady na realizaci 7.033.700,- Kč vč. DPH  

Kontejnery pro obce Mikroregionu Hudlicko 

V rámci Mikroregionu Hudlicko bylo požádáno z OPŽP na nákup kontejnerů na tříděný odpad, konkrétně  

pro Obec Hýskov o 7 ks kontejnerů na papír a 15 ks kontejnerů na sklo. 

 

  

INFORMACE:                                                                                
 
Komise pro rozvoj obce 

 předseda:  Jan Rambousek 

 členové:  Petr Horský, Marek Mejstřík, Stanislav Mrva, Jitka Civínová 

Komisi můžete kontaktovat na e-mailové adrese: rozvojhyskov@gmail.com 

mailto:rozvojhyskov@gmail.com
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  Činnost Mladých hasičů Hýskov - Rackové 

V novodobé historii mladých hasičů SDH Hýskov je tato výroční zpráva již čtrnáctá v řadě a myslím, že po jejím 

přečtení všichni budete věřit, že není určitě poslední. Obliba kroužku stoupá a už to dávno není jen zásluhou 

vedoucích mládeže, ale díky práci celého SDH, díky našim ženám, které nám pomáhají při pořádání akcí a soutěží 

a také díky obecnímu úřadu. 

Jako každý rok jsme i letos navštívili vice než dvě desítky závodů a akcí, podařilo se nám uspořádat noční závody, 

které nemají v okolí obdoby a také hostit podzimní kolo hry Plamen. 

Mimo závodů se nám podařilo, díky Petrovi Horskému, zažádat o dotaci z MČMT a nejen že jsme zažádali, ale také 

jsme ji dostali. A tak se náš sbor pyšní novou kádí, džberovkami a závodním platem. 

Shrnutí navštívených i pořádaných akcí ve zkratce po měsících: 

Leden                

Dětská výroční valná hromada. 

Únor   

Zaječovské uzlování – 3. místo Denisa Váňová, 4 místo družbo mladší žáci. 

Výpomoc kulturní komisi obce při pořádání dětského karnevalu. 

Březen  

Motání hadic v Chaloupkách – Anička Gardlíková 4. místo, Karolína Rusová 1. místo, Katarína Horská 1. místo, 

Valentýna Dolková 3. místo a Tomáš Blahovec 1. místo. Celkově za celý sbor jsme se umístili na 3. místě. 

Duben   

Zbečno – požární útok – smíšené družstvo mladší a starší se umístilo na 2. místě 

Květen  

Jarní část Plamenu – ve Vižině se nám opravdu zadařilo a po ukončení všech disciplín skončili starší žáci na 

úžasném 2. místě. Před námi už jen Zaječovští a za námi kamarádi z Malých Přílep. Vzhledem k tomu, že v našem 

okrsku má mladé hasiče jen Hýskov a Přílepy, obě družstva na bedně, je vidět že nás to baví a že v našem okrsku 

hasiči budou i za pár let.  

Účast při pořádání dětského dne. 

Červen  

Chaloupky memoriál Adolfa Jandy – Mladší žáci 4. místo a starší žáci 4. místo. 

Noční závody v Hýskově – přípravka 1. a 4. místo, mladší 6. a 17. starší 10. a 13. místo. Zúčastnilo se celkem 42 

týmů. 

Červenec  

-znamenal odjezd do Horního Bradla, na tábor. Účast byla rekordní - 51 účastníků zájezdu. Táborová hra byla 

rozdělena na dvě části. První sci-fi fantastická „Muži v černém“, byla plná překvapivých her, kde děti i vedoucí 

museli zapojit nejen svaly, ale často i mozky, nevím, co konkrétně bolelo víc . Tato hra, byla vytvořena, 

vymyšlena a také vedena Káťou Horskou a velmi se ji vydařila. Kátě moc děkujeme za významnou pomoc. 

Druhá hra byla více v režii dětí a to doslova. Na začátku tábora si děti vybraly z několika připravených scénářů 

pohádek a scének a bylo jejich úkolem do konce tábora natočit film. Výroba kostýmů kulis a všeho co k filmu 

patří, není jednoduchá. Proto výsledky byly víc než překvapivé. Vybrat na konci tábora vítězný film bylo 

nemožné a tak pomohlo tajné hlasování. Musím za sebe říci, že mě vážně překvapila srdečnost dětí, které bez 

vypočítavosti klidně hlasovaly pro film kamarádů, protože se jim prostě líbil. Pěší túra byla, jak jsem slíbil, kratší. 

Jinak bych to asi nepřežil a nejen kvůli tomu, ale i ohledně počasí, které nám opravdu přálo. Po zhruba deseti 

kilometrech jsme došli k hrázi Sečské přehrady, kde na nás čekal hrázný, který nás provedl tělem přehrady, 

popovídal o historii a pootevřel vypouštěcí ventil, aby ukázal, co voda dovede. Musím říci -  byl to hukot.   

Tábor se, podle mého názoru, moc povedl a děkuji jak dětem, tak dospělákům za krásný týden. 

Srpen  

Lhotka – Mladší žáci 2. a 3. místo a starší jako jediní ve své kategorii vyhráli. 

Září  

Malé Přílepy, požární útok – Přípravka 2. a 4. místo, mladší žáci 3. místo a starší 1. místo.             

Zaječov – běh na 60m jednotlivci – Gábina Novotná 2. místo a Matěj Jirava a Eliška Cajthamlová 3. místo 

Tlustický srandamatch – Přípravka 2. místo, mladší a starší 3. místo.  
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Říjen  

Podzimní část Plamenu Hýskov- ZPV mladší 10. místo a starší 5. místo. 

Malé Přílepy, branný závod – starší žáci 1. místo. 

Zúčastnili jsme se víkendového školení vedoucích mládeže. 

Výlet parním vlakem k 100. výročí založení republiky do muzea českých drah v Lužné u Rakovníka. 

Listopad 

Účast na ukládání broučků v naučném parku.                 

Účast v lampiónovém průvodu Hýskovem. 

Prosinec 

Pomoc při pořádání vánočních trhů s besídkou. 

Při nedělním tréninku přípravku a mladší žáky navštívil Mikuláš s čertem a andělem, většina dětí přednesla 

básničku a ti slabší v přednesu udělali kotrmelec. 

Již tradičně jsme v prosinci s kamarády z Malých Přílep, navštívili beach volejbalovou halu na Kladně.                                                        

Poslední setkání v roce byl Vánoční hasičák. Na trhání dárků se už všichni těšili. 

Celkem jsme v loňském roce navštívili 17 závodů, protrénovali jsme asi 140 hodin jak na hřišti, tak v tělocvičně. 

Zažili jsme spolu krásný týden na táboře a navštívili několik kulturních akcí, jako návštěvníci i jako pořadatelé. 

Ani letošní rok tomu nebude jinak. Tréninky jsme začali v novém roce už první neděli hned krásnou účastí.  

Jen mladších žáků bylo 18, a to je na naší tělocvičnu opravdu hodně, proto držíme palce obecnímu úřadu, 

aby se mu co nejdříve podařilo zrealizovat stavbu nové.  

Rádi bychom letos, v první půli roku, využili pozvání prostějovských speleologů na prohlídku veřejnosti 

nepřístupných jeskyní Za Hájovnou v Javoříčku, kousek od známých Javoříčských jeskyní. Myslím, že prodrat  

se skalní rozsedlinou, lézt chvilku po čtyřech a občas se plazit, aby se člověk dostal do nádherného dómu 

plného krápníkové výzdoby, kterou mělo možnost na vlastní oči vidět jen pár desítek lidí, by to mohl být velký 

zážitek. A na co se těšíme asi nejvíc? Na jaro a to hlavně proto, že se nám díky ušetřeným penězům z tábora 

a akcí pořádaných SDH, podařilo udělat generálku dětské stříkačky v ceně 40.000,- Kč, takže žádné výmluvy, 

teď už je to jen v nohou, rukou a hlavě - vybavení je stoprocentní. Za toto rozhodnutí dospělákům velký dík! 

Nakonec bych chtěl poděkovat rodičům dětí, že je občas neposlouchají a prostě je pošlou na trénink, i když 

se jim zrovna nechce, že občas sednou do auta a stráví s námi celý víkend na závodech. Díky patří také 

obecnímu úřadu za podporu a kamarádům hasičům a hasičkám za pomoc při všech akcích a trénincích.  

Jan Blahovec 
Mladí hasiči Hýskov Rackové 
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SDH Hýskov – činnost sboru v roce 2018 

 Začátek roku patří vždy k valným hromadám okolních sborů, 

kterých jsme se zúčastnili. Štafetu potkávání sborů zakončila 

valná hromada v okrsku Chyňava, která zhodnotila činnosti 

SDH.  

Již tradicí je pro náš sbor hasičský ples, který jsme uspořádali 

předposlední březnovou sobotu. Návštěvnost plesu byla 

opět skvělá, tombola se vyprodala během chvíle a celý 

večer jsme si všichni užili. Jarní měsíce jsme využili k údržbě a 

k úpravám našeho areálu. Vyřezali jsme křoví okolo vodních 

nádrží, vysekali a vyčistili prostor pro ukládání posekané 

trávy. 

Pro nás první soutěží roku, byla 12. 5. okrsková soutěž, kterou, 

tak jako v loňském roce, pořádal náš sbor. Celkem  

se zúčastnilo 7 družstev mužů a 3 družstva žen. Soutěž  

se skládala z běhu na 100m s překážkami a požárního útoku. 

Prvenství si odvezli a zároveň postup do okresního kola muži 

Malé Přílepy a druzí postoupili muži z Chyňavy. Z družstev žen 

postoupily všechny, tuto kategorii vyhrály Malé Přílepy – 

Modré. Kvůli závadě na přetlakovém ventilu museli muži  

ze Stradonic a Lhotky opakovat své pokusy v požárním útoku 

na náhradní přetlakový ventil. Naše družstva se umístila na 5. 

a 6. místě. O týden později 19. 5. proběhla okresní soutěž 

dorostu v Olešné. Dorostenci – jednotlivci soutěží ve třech 

disciplínách, a to - běh na 100m s překážkami, dvojboj a test 

z požární ochrany. Okresní kolo v požárním sportu dospělých 

proběhlo 9. 6. v bývalých kasárnách v Chyňavě. Tady jsme 

pouze vypomáhali v pracovní četě, s občerstvením pro 

soutěžící a pořadatele. Jedna ze stěžejních akcí pro nás je 

„Noční soutěž mladých hasičů“, kterou jsme uspořádali  

v pátek 15. června. Na předchozím ročníku jsme si mysleli, že 

35 družstev je opravdu hodně, ale ten letošní ročník předčil 

naše očekávání, a to rekordních 42 družstev. To svědčí 

o tom, že soutěž je vyhlášená, oblíbená, a to nás všechny 

moc těší. Opět byly tři kategorie – přípravka, mladší žáci  

a starší žáci. Naše přípravka obsadila 1. a 4. místo, mladší žáci 

6.  

a 17. místo, starší žáci 10. a 13. místo. Prvenství v mladších 

i starších žácích si odvážejí Malé Přílepy. Každé zúčastněné 

družstvo si odvezlo tašku s různými cenami. Celý průběh 

soutěže se obešel bez zranění, ráno byla opět připravena 

snídaně pro ty, kteří přespávali. Z naší strany velká 

spokojenost s průběhem soutěže, velké poděkování patří 

vedoucím jednotlivých družstev za přístup svých svěřenců, 

ale i všem, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli na přípravě 

a průběhu celé akce. Druhý den v sobotu 16. 6. jsme zavítali 

na závody dospělých v Záluží.  

Zde se soutěžilo pouze v požárním útoku. Týmu se zadařilo 

a odvezli jsme si krásné 2. místo. 

V sobotu 11. 8. jsme s cisternou zavítali na oslavy 120 let od 

založení sboru do Žloukovic.  

1. 9. jsme nemohli vynechat soutěž o Pohár na Berounce, 

kterou již několik let pořádají hasiči ve Stradonicích. 

Soutěžilo se ve člunkové štafetě a požárním útoku, kde  

se voda saje přímo z řeky Berounky a hadice postupně 

rozvinují.  

Obě disciplíny jsme splnili bez penalizace a obsadili jsme, jak 

jinak, než 4. místo.  15. 9. jsme uspořádali již 15. ročník 

Memoriálu Tomáše Balka a Václava Vojty. Přijelo si zasoutěžit 

6 družstev mužů a 3 družstva žen. Soutěž probíhala opět  

v netradiční štafetě a požárním útoku. V mužích zvítězily Malé 

Přílepy a prvenství v kategorii žen odvezly Broumy. Naši borci 

obsadili 5. a 6. místo.  

Významnou akcí roku 2018, bylo pořádání podzimního kola hry 

Plamen v naší obci, a to v neděli 7.10. Za velmi krásného 

počasí se do Hýskova sjelo přes 60 hlídek z celého okresu.  

V areálu fotbalové hřiště bylo vytvořeno zázemí pro rozhodčí, 

pracovní četu a postaveny tratě pro štafetu dvojic.  

Na parkovišti před hřištěm byl start Závodu požárnické 

všestrannosti.  

V sobotu 13. 10. jsme zavítali do Malých Přílep, kde se pořádal 

další ročník závodu požárnické všestrannosti pro dospělé. Tato 

soutěž má shodná pravidla jako hra Plamen. Naši muži 

obsazují 4. a 5. místo. Ve dnech 20. a 21. 10. proběhlo školení 

vedoucích mládeže v Cheznovicích.  

Obnovu vedoucích mládeže si prodloužili na dva roky - Martin 

Bahula, Blahovec Jan, Horský Petr, Cajthaml Pavel, Rusová 

Dominika a nově si školením prošel i Robert Anděl.  

Vzhledem k častým poruchám soutěžního stroje pro mladé 

hasiče, jsme se rozhodli k jeho repasování. Stroj byl odvezen 

do Dolních Hbit u Příbrami a na konci října přivezen zpět. Tím 

je připraven na novou sezónu.  

Ve druhé části této zprávy bych rád zmínil činnost zásahové 

jednotky.  

V roce 2018 měla jednotka 8 výjezdů k různým událostem.  

Hned 2. 1. únik nebezpečných látek do dešťové kanalizace  

v ulici Na Břasích. Jednalo se o motorový olej.  7. 1. na žádost 

ZZS jsme pomáhali s transportem těžkého pacienta do sanitky.  

26. 1. jsme vyjeli na požár sazí v komíně v naší obci do chatové 

oblasti 

u hřbitova. 7. 2. únik nebezpečných látek, jednalo se opět 

o motorový olej z proražené vany automobilu, tentokrát  

na železničním přejezdu v ulici Dělnická.  26. 2. jsme pomocí 

ženijního nářadí zlikvidovali začínající požár trávy  

u fotbalového hřiště ještě před jeho nahlášením. Největším 

zásahem byl požár rodinného domu ve Žloukovicích, kam 

jsme vyjížděli 1. 3. Jednalo se o požár střechy v plném rozsahu. 

Z naší strany zásah probíhal v dýchací technice, pomocí 

nastavovacích žebříků a jednoho proudu „D‘‘. 9. 6. jsme 

vyjížděli na požár olejové nádrže a jejího okolí v Hýskově  

do areálu firmy Savas. 22. 6. požár lesní hrabanky na skále  

v Libinech. Díky všímavosti místního občana, který byl  

v té době na procházce, byl požár zlikvidován hned  

v zárodku. I přesto jsme si vyžádali od HZS Beroun kontrolu 

termo-kamerou. Po prohlídnutí byla ještě některá místa znovu 

prolita.  

Vzhledem  

k velmi nepřístupnému terénu byli použity 4 vodní hasicí 

přístroje  

a kanadská džberovka.  22. 7. jsme s HZS Beroun vyjeli na požár 

lesa k hájovně U Lizu.  

Vzhledem k tomu, že jsme připravovali zázemí pro již zmíněnou 

soutěž Hru Plamen, nezúčastnili jsme se v říjnu okrskového 

cvičení. V měsíci dubnu proběhlo na HZS Beroun cyklické 

školení velitelů jednotek a velitelů družstev.  
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  V letních suchých měsících jsme vypomáhali se 

zavlažováním veřejné zeleně v obci. Z důvodu seznámení  

s novou cisternou proběhlo i několik kondičních jízd. Také se 

snažíme ve spolupráci s vedením obce postupně obnovovat 

zastaralé vybavení jednotky. Velkou změnou prošla i požární 

zbrojnice, kde byla vyměněna výjezdová vrata, obnoveno 

druhé stání a nová fasáda.  

 

V závěru bych moc rád poděkoval Obci Hýskov za podporu 

naší činnosti, zastupitelstvu obce Hýskov, členům sboru za 

odvedenou práci a všem sponzorům a příznivcům.  

Rád bych také poděkoval kamarádům hasičům z Malých 

Přílep za výbornou společnou již každoroční akci 

Beachvolejbalová hala, na které se vyřádí nejen děti, ale 

 i dospělí.  Velké poděkování patří našim rodinám, hlavně 

manželkám za veškerou podporu a toleranci. 

 

                                                                                   
. 

Cajthaml Pavel 

Starosta SDH Hýskov 
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Kácení stromů 

Formuláře jsou dostupné ke stažení na webových stránkách obce: 

www.obechyskov.cz/kaceni-stromu 

DOPLŇUJÍCÍ INFORMACE: 

Kácení stromů je dovoleno pouze v době vegetačního klidu – od prvního října do třicátého března.  Kácení stromů 

může být činnost nebezpečná, zvláště když se strom nachází v oblasti kolem elektrického vedení, v husté zástavbě 

atd. V takových případech je kácení nutno přenechat odborné firmě. 

Nepřekáží-li starší ovocný strom, který je zdravý, nemusíte ho hned porazit. Nechutná-li vám jeho ovoce, zkuste  

si sehnat rouby jiné odrůdy a přeroubovat jej. Po zmlazení se dá takto pracovat i s letitými jabloněmi, hrušněmi či 

peckovinami. 

Sankce za nedodržení zákona čekají každého, kdo se chce oznamovací povinnosti vyhnout. Podle § 87 a 88 

zákona č. 114/92 Sb. o ochraně přírody a krajiny může být fyzické osobě udělena pokuta až dvacet tisíc za jednu 

dřevinu a sto tisíc korun za skupinu dřevin rostoucích mimo les. Fyzické a právnické osobě hrozí za pokácení dřeviny 

mimo les při výkonu podnikatelské činnosti sankce až jeden milion korun. 
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Pálení odpadů 
V zájmu všech občanů naší obce je mít čistý vzduch – proto je velice důležité na to při topení myslet, aby zápach a jedovaté 

zplodiny neobtěžovali Vás i Vaše sousedy. Netýká se to jen kamen a kotlů, ale také pálení materiálu rostlinného původu při 

zahradních úklidech. Toxické látky vzniklé při špatném spalování jsou zdraví škodlivé a nejvíce poškozují citlivější děti, těhotné 

ženy, starší osoby a lidi trpící různými respiračními onemocněními. 

 

Co je nutné dodržovat? 

Pálit v kamnech a kotli pouze předepsané palivo. 

Při provozu dodržovat projektovaný výkon. 

Používat kotel s vysokou účinností spalování. 

Pravidelně si nechat kotel seřídit. 

Pravidelně čistit komín. 

Nespalovat v žádném případě odpady, lakované dřevo, dřevotřísku!!! 

Zvážit výměnu kotle za účinnější. 

Zlepšit tepelné vlastnosti objektu. 

Trávu a listí nepálit, ale kompostovat. 

 

Co dělat, když se na Vás valí kouř od souseda? 

Nepříjemný kouř z vedlejšího komínu nemusí být nutně způsoben neohleduplností Vašeho souseda. Může být způsoben 

technickou závadou na kotli, špatně vyčištěným komínem, nebo prostě jen soused zavřel dříve přívod vzduchu do kotle – kotel 

se nerozhořel a dusí se. Jak tedy postupovat? 

Nejlepší a nejjednodušší cesta je za ním zajít a slušně ho upozornit, že něco není v pořádku s jeho kotlem. Případně mu sdělit, že 

existují různá řešení, které pomohou zvýšit účinnost spalování (např. komínové nástavce) – dojde k úspoře paliva a současně 

dojde k omezení emisí a úletů pevných částic spalin do ovzduší. Ve většině případů se dá tedy domluvou nepříjemný kouř 

přinejmenším zmírnit. 

Jestliže osobní domluva nepomůže, soused se zbavuje v kotli odpadů a nechce spolupracovat, je nutné pořídit záznam kouřícího 

komínu. Tento záznam pak předat na obecní úřad obce s rozšířenou působností – tedy do Berouna. V případě, že je to živnostník, 

lze dát podnět rovnou na Českou inspekci životního prostředí. 

 

Jaké škodliviny při domácím spalovaní odpadů vznikají? 

Následující přehled shrnuje, jaké druhy zplodin vznikají při spalování jednotlivých druhů odpadů, případně jak s těmito odpady 

lépe nakládat. 

 

Plasty 
Při jejich spalování vzniká nejvíce jedovatých látek. Spalováním plastových fólií (PE, PP) a PET lahví se do ovzduší dostávají toxické 

polyaromatické uhlovodíky. Při spalování polystyrenu vzniká jedovatý styren. Při spalování PVC vznikají jedovaté dioxiny a další 

sloučeniny chlóru. 
 

Chemicky ošetřené dřevo 

Při spalování starých pelet, dřeva z demolic, rozbitého nábytku a natřených prken se mohou uvolňovat dioxiny (až 500x více než 

z palivového dříví) a dráždivý formaldehyd. Chemicky ošetřené dřevo patří do sběrného dvora, starý nábytek je vhodnější dát či 

prodat do bazaru. 

 

Celobarevné letáky a časopisy 

Tiskařské barvy obsahují těžké kovy, které se při spalování uvolňují. Spalovat papír je ale hlavně škoda. V rámci kalkulace celého 

životního cyklu bylo zjištěno, že recyklací papíru se ušetří několikrát více energie oproti jeho spálení. Použít papír při zatápění 

nevadí, pálit papír ve větším množství je nesmyslné. Nálepkou na schránce se můžete bránit proti vhazování reklamních letáků 

do schránky. 

 

Pneumatiky 

Pálením pneumatik vznikají polyaromatické uhlovodíky a další jedovaté látky. Pneumatiky lze zdarma, v rámci zpětného odběru, 

ponechat v autoservisu, případně je dát do sběrného dvora. 

Tráva, listí a zbytky potravin 

I při pálení tohoto odpadu může vznikat řada nebezpečných a dráždivých látek (například polyaromatické uhlovodíky). Zbytky 

rostlin je lépe dát na kompost. 

 

Nebezpečné odpady 

Nebezpečné odpady (jako jsou baterie, barvy, léky) spálením nezničíte, ale jedovaté látky, které obsahují, se dostanou do 

vzduchu a následně do půdy. Sběr nebezpečného odpadu zajišťuje každá obec/město - informujte se o místech, kam 

nebezpečný odpad můžete odevzdat. 

           … pokračování na další straně 
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Černé skládky 

 

Co dělat, když narazíte na černou skládku? 

Menší skládku stačí nahlásit na obecní úřad.  Podáte podnět, ve kterém uvedete, kde jste našli černou skládku a kdo by mohl být 

jejím původcem. K podnětu je dobré přidat i fotografii, případně i parcelní číslo. 

 

Kontakt: 

https://www.obechyskov.cz/kontakty-new 

Pokud se menší skládka nachází v lese, kontaktujte obecní úřad obce s rozšířenou působností. Opět je dobré připojit fotografii. 

Kontakt: 

https://www.mesto-beroun.cz/mesto-a-urad/organizacni-struktura-a-uredni-doba-meu/subjekt-odbor-zivotniho-prostredi-85.html 

 
Ohrožení vod 
Když narazíte na skládku v okolí vodního zdroje a hrozí kontaminace, můžete požadovat po obecním úřadu obce s rozšířenou 

působností, aby provedl nápravu na náklady kraje. Podejte tedy tomuto úřadu podnět, ve kterém uveďte, že jste našli černou 

skládku a že ohrožuje podzemní nebo povrchové vody a navrhněte, aby skládku na základě § 42 odst. 4 zákona o vodách 

odstranil. 

 

Hospodaření s vodou 

Spotřeba pitné vody u nás je asi 110 litrů na osobu a den. Vzhledem k úbytku podzemních vod v ČR je potřeba se nad tímto číslem 

zamyslet a udělat vše pro to, aby bylo co nejmenší. Je na každém, jak zodpovědně bude k tomuto problému přistupovat. 

 

Pro začátek stačí dodržovat alespoň následující: 
 

Vždy se snažit s vodou šetřit a zbytečně neplýtvat 

Používat úsporné baterie a případně perlátory (jednoduché zařízení, které míchá vodu se vzduchem a spotřebuje se tak zásadně 

méně vody při umývání). 

Používat úsporné splachování (duální splachovače atd.). 

Nemýt nádobí pod tekoucí vodou - o puštěné baterii při čištění zubů ani nemluvě!!! 

Nenapouštět bazény z vodovodního řádu, ale využít cisternu, kterou si za tímto účelem objednáte. 

V létě pod každým okapovým svodem by měl být minimálně sud. Voda ze sudu se dá pak využít jak na zalévání, tak jako užitková 

voda např. na mytí. Lépe je však mít na zahradě zabudovanou speciální velkoobjemovou nádrž, kam je svedena veškerá dešťová 

voda. 

nevyužitou dešťovou vodu zasakovat na pozemku – v žádném nepouštět na ulici, nebo dokonce do kanalizace!!! Zasakování 

vody zmírní vysychání krajiny. 

Pokud možno používat moderní spotřebiče (pračky, myčky), které nespotřebovávají při provozu tolik vody.  

Zamyslet se nad systémem využívání tzv. šedé vody (voda ze sprchování, mytí nádobí atd.), která se může využít např. na 

splachování. Tento systém je sice finančně náročnější, ale při stavbě nového domu, nebo při větší rekonstrukci může být i tento 

systém zajímavý. 

 

Jarní migrace žab  
  

Pomalu se blíží jaro a začnou se probouzet žáby i ostatní obojživelníci. Přibližně za měsíc začne jejich každoroční tah na trdliště 

(tůňky a rybníky, kde se rozmnožují) a při tomto putování budou vystaveny velkému nebezpečí od projíždějících aut. 

  

V ulici Libinská (kolem nádržky) bude jako každý rok instalované dopravní značení, které na migraci žab upozorňuje + nově budou 

i letáčky do schránek. Apelujeme tedy na všechny motoristy, aby tudy neprojížděli a dodržovali dopravní značení „Průjezd 

zakázán“. 

  

Dále bude zřízena „Žabí hlídka“ z řad dobrovolníků, která bude pomáhat žábám toto kritické období ve zdraví přečkat. Jestli i Vy 

se chcete stát členy „Žabí hlídky“, stačí napsat na email jjandus@seznam.cz a dostanete podrobné informace. 

  

 

Jakub Jandura 

předseda Komise pro životní prostředí 
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V říjnu 2018 se uskutečnil na naší škole projektový 

den k 100. výročí vzniku Československé republiky. 

Program byl velice pestrý – žáci 5. ročníku si 

připravili historickou scénku k tomuto tématu, 

proběhla řada soutěží a výtvarných činností. 

Význam akce podtrhla návštěva postavy pana 

prezidenta T. G. Masaryka. Na závěr zakopali žáci 

na školní zahrádce památné poselství budoucím 

generacím. O celé akci informoval i Berounský 

deník. 

Od listopadu do konce ledna proběhl povinný 

plavecký výcvik pro žáky 2. a 3. ročníku. Žáci 1., 4. 

a 5. ročníku mají možnost se zúčastnit bruslařského 

kurzu na zimním stadionu v Berouně. Kurz probíhá 

od ledna do března. 

Žáci 1. – 4. ročníku zhlédli během zimních měsíců 

zajímavá představení v divadle Lampion  

v Kladně. Prvňáci navštívili Městskou knihovnu  

v Berouně.  

Naše škola je zapojena do celostátního projektu 

Recyklohraní. Jedná se o recyklační program pod 

záštitou MŠMT České republiky, jehož cílem  

je prohloubit znalosti žáků v oblasti třídění  

a recyklace odpadů.  

11. dubna 2019 proběhne na naší škole zápis žáků 

do 1. ročníku v době od 14 do 18 hodin.  

17. dubna se uskuteční již tradiční Den otevřených 

dveří v rámci Velikonoc.  

Nejen žáci, ale  

i návštěvníci si budou moci vyrobit různé 

velikonoční dekorace a seznámit se  

s velikonočními tradicemi. 

Jarmila Piskáčková, Dana Jonášová – ZŚ Hýskov 

ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
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Kulturní okénko  

 Kulturní komise zorganizovala cyklus zimních cestovatelských přednášek, které proběhly ve Spolkovém  

a informačním centru v Hýskově. Přednášky byly celkem 4 na téma: Dubaj na punk a vřelá srdce Ománu 

s nízkonákladovými cestovateli Petrem a Ančou, Klenoty USA krajinné i hvězdné, aneb to se vůbec nedá stihnout 

s cestovatelem a fotografem Petrem Horálkem, Kmen Huaroni s cestovatelem a fotografem Václavem Šilhou  

a poslední přednáškou byla Gruzie – tajemné království Kavkazu s Michalem Štěpánkem.  Atmosféra přednášek se 

nesla v přátelském duchu, a proto věříme, že všichni, kteří dorazili, si společné povídání v zimních večerech užili. 

 

Další akcí kulturní komise byl dětský karneval, který se tentokrát nenesl v žádném speciálním duchu. Organizátoři 

měli tedy kostýmy v různém maškarním téma. Děti si společně zatančily, zazpívaly a zasoutěžily. V průběhu 

karnevalu mohly soutěžit o nejhezčí kostým nebo si koupit dětskou tombolu.  

 

Komisi můžete kontaktovat na e-mailové adrese: kulturahyskov@gmail.com 

Dále můžete sledovat Facebookovou skupinu: Kulturní komise Hýskov 

 

Nadcházející akce: 

13. 4. 2019 - Velikonoční jarmark/velikonoční dílničky 

30. 4. 2019 - Čarodějnice 

1. 6. 2019 - Dětský den 

5. 7. 2019 - Obecní slavnost 
 

ZÁHONKY PRO DĚTI ZE ŠKOLKY 

K jarním dnům neodmyslitelně patří i probouzení a udržování zahrádky. Co takhle malou zahrádku pořídit i pro děti  

ve školce? Prostory nejsou sice veliké, ale myslíme, že několik záhonků pro pěstování by se dětem mohlo líbit.  

Rádi byste tento nápad podpořili? budeme moc rádi, když donesete sazeničky, hlínu či konvičku, kterou  

už nepotřebujete nebo třeba dekoraci do záhonku na Velikonoční jarmark, který se uskuteční 13. 4. 2019 na Návsi.  

Záhonky podpoří obecní úřad, který ve spolupráci s Kulturní komisí uspořádá brigádu a pomůže tak dětem záhonky 

vybudovat. 

Děkujeme všem za pomoc, případné nápady a věříme, že budou mít děti velkou radost! 

mailto:kulturahyskov@gmail.com
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Vzpomínáme na Františka Nepila 

 byl název besedy, připomínající nedožité devadesáté narozeniny oblíbeného spisovatele. 

Uskutečnila se ve spisovatelově rodném domě v Hýskově, Na Krétě 183 dne 23. února 2019. 

O svém otci, jeho životě i tvorbě a vztahu k rodnému kraji zde vyprávěla jeho dcera PhDr. Helena Mevaldová. 

O tom, že František Nepil stále oslovuje nové a nové čtenáře, svědčí opakovaná vydání jeho knih, ale i zájem o jeho 

život a dílo. Beseda přilákala na padesát posluchačů a dvě hodiny vyprávění se staly příjemným zážitkem sobotního 

podvečera. 

 

zdroj: Whitte Charles 

 Činnost Klubu seniorů 

 
Chtěli bychom hýskovskou veřejnost informovat o naší činnosti 

a zároveň pozvat další seniory aby se stali členy našeho klubu. 

Členové našeho klubu se pravidelně schází každé druhé úterý 

v měsíci na místním hřišti v restauraci Vagón. Někdy nám na 

setkání zahraje i pan Miloš Švestka na elektronické varhany  

a my si společně zazpíváme písně všech žánrů. Již tradicí se 

stalo opékání špekáčků u  malé vodní elektrárny v Hýskově, 

které pořádáme vždy na jaře a na podzim. Také organizujeme 

autobusové výlety. V loňském roce jsme navštívili libereckou 

botanickou zahradu a zámek Sychrov. Na podzim jsme byli na 

zámku Stekník, ve městě piva Žatci, v Lánech, kde jsme navštívili 

muzeum T.G.Masaryka a celý výlet zakončili procházkou po 

zámeckém parku. Pod vedením paní Urbánkové pořádáme 

výlety v okolí Hýskova, Berouna ale i Prahy. Nezapomínáme ani 

na naše jubilanty, kterým k jejich kulatým výročím vždy 

pogratulujeme a předáme malou pozornost.  

Na závěr bychom chtěli poděkovat Obecnímu úřadu  

v Hýskově za jeho podporu a na oplátku jsme vždy ochotni 

pomoci při různých akcích pořádaných v Hýskově. 

Výbor Klubu seniorů Hýskov 

 

 

Lány , Muzeum T.G.Masaryka, září 2018 
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TENISOVÉ HVĚZDIČKY 

 

budou v Hýskově pozvolna vycházet.  Zatím se stále připravují na svůj tenisový rozlet pod vedením nadšených 

trenérů, kteří je zasvěcují do tajů tenisové hry a hlavně všeobecného pohybu. 

V tomto roce si děti – hvězdičky – zahrají zápasy zatím do oddílového žebříčku a v příštím roce se začnou 

blýskat již na tenisovém nebi v okresním přeboru. Trénují zatím 1 - 2x týdně v tělocvičně, ale hned, jak se 

oteplí, vyběhnou na oranžové hřiště a začnou hrát zápasy i ti nejmenší, kteří teprve začínají.  

 

Na závěr zimní přípravy je připravena Sportovní olympiáda pro všechny děti z Hýskova, kde si mohou různě 

zaskákat, zaházet a procvičit celé tělo v pěti disciplínách. Skok snožmo z místa, hod medicimbalem, skok 

přes švihadlo, člunkový běh a sed-leh. Každý účastník si odnese sportovní cenu a zážitky. Následující týdny 

si mohou další děti vyzkoušet hraní tenisu a přihlásit se do tenisové školy. V létě proběhnou během prázdnin 

oblíbené příměstské tábory a také jeden pobytový a zážitkový tábor v krásném prostředí Krkonoš  

na Benecku. Ten bude zaměřen zejména na sport a pobyt v přírodě. Tenisový kurt, sjezdovka i lesy jsou 

samozřejmostí hned vedle chalupy, kde budeme přespávat a jíst výborné domácí jídlo. 

Tak se přidejte i vy, kdo se chcete dotknout tenisového nebe a blýskat se jako hvězda. 

Vaše trenérka a kamarádka 

Michaela Berková 

 

PROGRAM NA JARO A LÉTO: 

30. března od  9.30      SPORTOVNÍ OLYMPIÁDA v tělocvičně OÚ 

13. dubna  od 10.00 nábor dětí do tenisové školy (tenisové kurty nebo tělocvična) 

květen – červen  zápasy do tenisové žebříčku 

1. –     4. 7.   Tenisový kemp v Hýskově 

8. –   12. 7.   Tenisový kemp v Hýskově 

3. –   10. 8.   Pobytový tábor na Benecku 

26. – 30. 8.   Tenisový kemp v Hýskově 

 

Kontakt: Michaela Berková, Tel. 725 770 701, michaela@veritascz.cz 
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CO SE CHYSTÁ V OBCI? 
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PROPAGACE 

Máte firmu v Hýskově a rádi byste se prezentovali na našich stránkách? dejte nám vědět. 

Rádi podpoříme Vaší firmu. Dáte tak o sobě vědět hlavně občanům, kterým bychom chtěli dát 

všechny dostupné informace na jedno místo. 

Pro více informací piště na: mistostarosta@obechyskov.cz . Těšíme se na spolupráci! 

 

Doplňující informace: 

Informace o hlášení místního rozhlasu.  
Veřejné pravidelné hlášení rozhlasu (pokud bude dostatek informací k hlášení, k danému dni) probíhá 

vždy v odpoledních hodinách a to cca v 16.00 hod. 

V případě mimořádného hlášení, např. když přijede do obce pojízdná prodejna nebo kdokoliv 

požaduje vyhlášení, může k hlášení docházet i v dopoledních hodinách. 

Nesvítí pouliční lampa? 

Budeme rádi, když nám skutečnost nahlásíte na OÚ, stačí nám popis, kde se nefunkční lampa nachází 

nebo její označení, každá lampa na obecním pozemku, má totiž na sobě označení, pod kterým 

závadu hlásíme. Děkujeme za pomoc! 

 

Chtěli byste dostávat Hýskováček elektronicky? stačí poslat žádost na e-mail: 

mistostarosta@obechyskov.cz 

 

 

 


